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Protokół Nr XLII/10 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 10 listopada 2010 roku 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godz. 14:00 otworzył 

XLII/10 uroczystą sesję Rady Miejskiej z okazji zakończenia V kadencji Rady Miejskiej       

w Łobżenicy, która odbyła się w Ośrodku Wypoczynkowym „Malwa”. Po powitaniu radnych, 

Burmistrza E. Cerlaka, Skarbnika Gminy W. Adamowską, Radcę Prawnego G. Reszkowską, 

przedstawicieli mediów i obsługę rady. Oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie    

w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności 

stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

 

Ad 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, radnym porządek obrad    

XLII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie poinformował o wniosku Burmistrza Łobżenicy E. Cerlaka dotyczącym 

wprowadzenia do porządku obrad dodatkowego punktu tj.: 

• Rozpatrzenie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/261/10 Rady Miejskiej                

w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki    

z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Gospodarki Komunalnej           

i Mieszkaniowej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” i powierzenia spółce 

wykonania zadań własnych gminy. 

 

Zapytał czy radni akceptują wprowadzone do porządku obrad zmiany. 

 

Wobec braku uwag poinformował, iż porządek obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

będzie przedstawiał się następująco: 
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 CZEŚĆ ROBOCZA 
1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

4. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica na rok 2010. 

5. Przyjęcie Programu Współpracy Gminy Łobżenica z Organizacjami Pozarządowymi 

na rok 2011. 

6. Rozpatrzenie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/261/10 Rady Miejskiej                

w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki    

z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Gospodarki Komunalnej           

i Mieszkaniowej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” i powierzenia spółce 

wykonania zadań własnych gminy. 

 

CZĘŚĆ UROCZYSTA 
1. Otwarcie sesji 

2. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej 

3. Wystąpienie Burmistrza Łobżenicy 

4. Wręczenie okolicznościowych podziękowań 

5. Wystąpienie zaproszonych gości 

6. Zakończenie sesji 

7. Poczęstunek 

 

Ad 3 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że w ostatnim czasie rozstrzygnięty został przetarg na wykonanie sieci 

wodociągowej w Kościerzynie Małym, w Trzeboniu, na modernizację stacji uzdatniania 

wody w Dźwiersznie Wielkim i Łobżenicy, modernizację oczyszczalni ścieków w Liszkowie 

oraz budowę kanalizacji sanitarnej w Dębnie, Fanianowie i w Liszkowie. Zadanie będzie 

dofinansowane ze środków unijnych w ramach Programu Obszarów Wiejskich. Wartość 

kosztorysowa tego przedsięwzięcia wyniosła 5 186 177,00 zł brutto.  

Dodał, iż został ogłoszony przetarg na remont budynku Szkoły Podstawowej im. Prymasa 

Tysiąclecia Stefana Kardynała Wyszyńskiego w Fanianowie. Złożonych zostało 11 ofert,       
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z których wybrana została najkorzystniejsza oferta złożona przez Zakład Ogólnobudowlany 

„Grinbud” z Gniezna. Wartość tego przedsięwzięcia wyniesie ponad 216 tys. zł, z czego 

kwota 73 000,00 zł to dofinansowanie z Ministerstwa Edukacji.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak poddał pod 

głosowanie informację Burmistrza Łobżenicy. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację z działalności Burmistrza 

Łobżenicy. 

 

Ad 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica na rok 

2010 został przekazany radnym w formie pisemnej w celu zapoznania. Następnie poprosił 

Skarbnika Gminy Łobżenica W. Adamowską o przedstawienie informacji w tej sprawie. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

Omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Łobżenica na rok 2010. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok i poddał go pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych, uczestniczących                

w posiedzeniu w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”,  głosów „przeciw” oraz głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XLII/287/10 w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2010 rok,  która stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, iż projekt Programu Współpracy Gminy Łobżenica z Organizacjami 

Pozarządowymi na rok 2011 został przekazany radnym w formie pisemnej w celu zapoznania. 

Zaznaczył, iż w ostatnim roku nastąpiły istotne zmiany w prawie, dlatego ta uchwała jest 

bardzo ważna do zakończenia prac nad projektem budżetu Gminy Łobżenica. Następnie 
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poprosił Skarbnika Gminy Łobżenica W. Adamowską o przedstawienie informacji w tej 

sprawie. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica W. Adamowska 

Omówiła projekt Programu Współpracy Gminy Łobżenica z Organizacjami Pozarządowymi 

na rok 2011. Podkreśliła, iż program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy 

Łobżenica, pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych oraz zwiększenie 

skuteczności i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy 

wzrost partycypacji społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. W programie nie 

została jeszcze określona wysokość środków finansowych, zadanie to jest przeznaczone dla 

nowo powołanej rady. Dodała, iż program ten sporządzony jest na okres jednego roku. 

Następnie przedstawiła program współpracy stanowiący załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu.  

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały dotyczącego przyjęcia Programu Współpracy Gminy Łobżenica  

z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2011. 

 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych, uczestniczących                

w posiedzeniu w głosowaniu jawnym – 14 głosami „za”,  głosów „przeciw” oraz głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono podjęła uchwałę Nr XLII/288/10 w sprawie 

przyjęcia Programu Współpracy Gminy Łobżenica z organizacjami pozarządowymi o 

których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (Dz. U. Nr 96, poz. 873 z późn. zm.), na rok 2011,  która 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/261/10 Rady Miejskiej        

w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki               

z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Gospodarki Komunalnej                        

i Mieszkaniowej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” i powierzenia spółce wykonania 

zadań własnych gminy został przekazany radnym w formie pisemnej w celu zapoznania. 

Powiedział, iż w związku z prowadzeniem przez Gminę Łobżenica inwestycji z udziałem 

środków unijnych zachodzi potrzeba dokonania pewnych korekt tj. wyłączenia                       
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w § 3 w wykazie nieruchomości punktu 18 tzn. skreśla się działkę zabudowaną 

przepompownią w Dębionku. 

Następnie poprosił Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy 

K. Wasiaka o scharakteryzowanie tego zagadnienia, jego zmian i konsekwencji jakie za sobą 

niosą. 

 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy K. Wasiak 

Poinformował, iż na tych działkach, na których prowadzone są działania inwestycyjne             

z wykorzystaniem środków unijnych Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej nie 

może przejąć na swoją własność. Dlatego też nieruchomość zabudowana przepompownią 

ścieków w Dębionku ZGKiM włączy do majątku spółki po zakończonych działaniach 

inwestycyjnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Otworzył dyskusję na powyższy temat. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy A. Kapeja 

Zapytał czy budynki znajdujące się na ulicy Wyrzyskiej, które zostały wykreślone z wykazu 

nieruchomości to te w których znajduje się obecnie zakład? Na jakich zasadach zakład będzie 

korzystał z tych budynków? 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy K. Wasiak 

Potwierdził, iż to są te budynki i zakład będzie z nich korzystał na podstawie umowy 

użytkowania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Zwrócił uwagę, iż zakład wszedł w posiadanie dużego majątku. Zapytał jak fundusz 

zakładowy zmieni się do wcześniej wycenionego majątku? 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy K. Wasiak 

Po wstępnym wyliczeniu wartość majątku wyniosła ok. 15 – 16 mln. zł. Po wykreśleniu        

w § 3 w wykazie nieruchomości punktu 2, 8, 16 i 20 wartość majątku spadła do kwoty 

10 973 940,00 zł. Jednakże od tej kwoty należy odjąć wartość działki w Dębionkach i majątek 

zakładu wyniesie ok. 10 971 100,00 zł. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XL/261/10 Rady Miejskiej                  

w Łobżenicy z dnia 24 września 2010r. w sprawie utworzenia jednoosobowej spółki               

z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą „Zakład Gospodarki Komunalnej                        

i Mieszkaniowej spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” i powierzenia spółce wykonania 

zadań własnych gminy.  

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych, uczestniczących                

w posiedzeniu w głosowaniu jawnym – 12 głosami „za”,  1 głosem „wstrzymującym się”, 

1 głosem „przeciw” podjęła uchwałę zmieniającą Uchwałę Nr XLII/289/10 w sprawie 

przyjęcia utworzenia jednoosobowej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością pod 

nazwą „Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością” i powierzenia spółce wykonania zadań własnych gminy. Dokument 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Oznajmił, iż wyczerpany został porządek obrad części roboczej. Następnie ogłosił przerwę do 

godziny 15:00. 

 

Po przerwie rozpoczęła się cześć oficjalna XLII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy P. Berndt 

Powitał Przewodniczącego Rady Miasta E. Starszaka i poprosił o zabranie głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Otworzył drugą część XLII Sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy następnie powitał gości 

przybyłych na sesję: Panie i Panów radnych, Mirosława Mantaja Przewodniczącego Rady 

Powiatu w Pile, Jana Marka Pikulika Wicestarostę Pilskiego, Eugeniusza Cerlaka Burmistrza 

Łobżenicy, Wiesławę Adamowską Skarbnika Gminy Łobżenica, Dyrektorów Gminnych 

Jednostek Organizacyjnych: Kazimierza Wasiaka Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej 

i Mieszkaniowej, Marię Klóskę Dyrektora Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół, Annę 

Gryniewicz Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Pawła Berendta 

Dyrektora Gminnego Centrum Kultury, Dyrektorów Szkół: Iwonę Pszeniczkę Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym, Ewę Kaczmarek Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Wiktorówku, Marię Pirecką Dyrektora Szkoły Podstawowej w Fanianowie, Hannę Król-

Synoradzką Dyrektora Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy, Iwonę Gajdzińską Dyrektora 
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Przedszkola Publicznego w Łobżenicy, Lucynę Górę-Mrotek Dyrektora Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy, księży: ks. Dziekana Karola Glesmera Proboszcza Parafii 

w Łobżenicy, ks. Jacka Pilcha Prorektora Sanktuarium Maryjnego w Górce Klasztornej. 

Przywitał przybyłych sołtysów, przedstawicieli prasy lokalnej oraz wszystkich obecnych na 

sali. 

Podsumowując V kadencję Rady Miejskiej w Łobżenicy, oznajmił, iż osiągnięty poziom 

realizacji zadań Gminy Łobżenica daje powody do dumy. Zaznaczył, iż głoszone potrzeby      

i oczekiwania mieszkańców stały się podstawą przyjętych planów na całą kadencję.  

Przypomniał, iż w V kadencji Rady Miejskiej udało się zrealizować bądź rozpocząć bardzo 

ważne przedsięwzięcia, które realizowane były ze środków pochodzących z różnych 

Funduszy Unii Europejskiej. 

Przyznał, iż praca radnych była bardzo konkretna, a dyskusje i polemiki służyły 

wypracowywaniu dobrych rozwiązań. Rada potrafiła prawidłowo współpracować w realizacji 

zadań z Burmistrzem i innymi instytucjami wykonującymi zadania gminy. 

Dodał, iż w trakcie V kadencji Rady Miejskiej odbyły się 42 posiedzenia plenarne Rady 

Miejskiej, na których podjęto 286 uchwał. Swoją aktywność radni przejawiali poprzez 

kierowanie wniosków, interpelacji i zapytań. W sumie złożyli 486 interpelacji i wypracowali 

302 wnioski. W radzie pracowały cztery komisje: Komisja Finansowa, która odbyła              

52 posiedzenia, Komisja Komunalna – 45 posiedzeń, Komisja Oświaty – 57 posiedzeń oraz 

Komisja Rewizyjna, która odbyła 26 posiedzenia. 

Dodał, iż Rada obradowała w składzie piętnastoosobowym przy wysokiej frekwencji 97,5%. 

Podziękował radnym za zaangażowanie i zdyscyplinowanie, dziękował Burmistrzowi, 

kierownikom samorządowych jednostek organizacyjnych, zaproszonym gościom oraz Annie 

Jankowskiej, z którą na co dzień współpracował w minionej kadencji. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Powitał gości przybyłych na sesję, następnie podsumował minioną kadencję, zaznaczając, iż 

trudno rozdzielić ją z wcześniejszą. Ocena V kadencji ujmowana może być pod wieloma 

względami. Jednak mieszkańcy Łobżenicy zawsze oceniają ją pod względem wykonanych 

inwestycji. Do zadań, które w ciągu V kadencji zostały zrealizowane należą: kanalizacja, 

remonty świetlic wiejskich, budowa sieci wodociągowej, remont Małej Szkoły z adaptacją na 

Gminne Centrum Kultury, budowa Boiska Sportowego „Orlik”, budowa dróg, chodników. 

itd. 

Dziękował za współpracę i pomoc swoim poprzednikom, Stanisławowi Jendrzejewskiemu      

i Edwardowi Starszakowi. Podsumował współpracę z Radą Miejską tymi słowami:              
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„ta Rada grała na jednych organach i nie było fałszowania”. Dziękował również 

przedstawicielom powiatu pilskiego, pracownikom urzędu oraz sołtysom życząc, aby 

następna kadencja była taka jak ta, albo jeszcze lepsza. 

 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy P. Berndt 

Poprosił Przewodniczącego Rady Miasta Edwarda Starszaka oraz Burmistrza Łobżenicy        

o wręczenie podziękowania Pani Jadwidze Michałek. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Podziękował Pani Jadwidze Michałek za jej pracę, zasługi oraz przeprosił za pominięcie Pani 

Jadwigi podczas uroczystości 20-lecia samorządu, następnie wręczył pamiątkę z okazji 

jubileuszu samorządu. 

 

W dalszej części przystąpiono do wręczania pamiątkowych podziękowań dla wyróżnionych 

osób oraz radnych Rady Miejskiej. 

 

Na zakończenie części uroczystej XLII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy głos zabrali 

zaproszeni goście, tacy jak Radny Rady Powiatu Mirosław Mantaj, Wicestarosta Pilski Jan 

Marek Pikulik, Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy       

A. Gryniewicz, Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy    

K. Wasiak. 

 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt zaprosił wszystkich 

radnych do wspólnego zdjęcia oraz w imieniu organizatorów zaprosił na przygotowany 

poczęstunek. 

 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

E. Starszak zamknął obrady XLII uroczystej sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

(-) Magdalena Wozińska      (-) Edward Starszak 


